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Perustaminen

IT-kouluttajat ry perustettiin vuonna 2001 
● tukemaan IT-kouluttajien verkostoitumista
● tukemaan ammatillisen ja pedagogisen osaamisen ajantasaisuutta 
● ennakoimaan alan kehitystä ja osaamistarpeita,
● ennakoimaan uuden pedagogiikan käyttöä koulutuksessa 
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Edelläkävijöinä

● Seminaareja monimuotoisesta verkko-opetuksesta 2000-luvun alussa
● Saavutettavuus, 2003
● Sosiaalisen median oppimisratkaisuja, 2006
● Tekijänoikeudet opetuksessa, 2010
● Avoimet digitaaliset osaamismerkit, 2015
● Koodiaapinen-MOOC, 2015
● Verkko-opetuksen 20-vuotishistoriikki, Tietie 2016
● Tekoäly, 2018
● Etäopetuksen näytön paikka, 2020
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10-vuotisjuhlaseminaari

Alustajat

● Teemu Arina
● Jaana Holvikivi
● Jyrki Kasvi
● Esko Kilpi
● Teemu Leinonen
● Anne Rongas
● Tero Toivanen
● Ville Venäläinen

Juontaja

● Irmeli Pietilä

Sponsorit

● Tietotekniikan liitto 
● Suomen Liikemiesten 

Kauppaopisto
● Laurea-ammattikorkeakoulu
● Haaga-Helia 

ammattikorkeakoulu
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Laivaseminaarit (1/2)

● 2004, Kevätseminaari Tallinnaan
● 2005, Kouluttaja kansainvälisillä laineilla
● 2006, Oppia ikä kaikki
● 2007, Verkko koulutuksessa ja kouluttaja verkossa
● 2008, Oppimisen ohjaus
● 2009 Sosiaalinen media oppimisprosessissa
● 2010 Tekijänoikeudet ja aktivoivat työtavat koulutuksessa
● 2011 Koulutusvienti – PERUTTIIN!
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Laivaseminaarit (2/2)

● 2012, Koulutus taskussa
● 2013, Sosiaalisen median pedagogiikka 

ja oppimisen uudet haasteet
● 2014, Koulutuspeli – pelaamalla 

tulevaisuuden osaamista
● 2015, Koodaus 2016
● 2016, Hyvä peli – paha peli – rahapeli
● 2017, Ajaako AR VR:n edelle?
● 2018, Tekoäly oppijan sisällä
● 2019, Data opetuksessa – sanoista tekoihin
● 2020, Kestävä oppiminen – kokeilu, mun juttu ja ilo – PERUTTIIN!
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Laivaseminaarien vierailukohteita Virossa

● Suomen Viron-instituutti
● Tallinnan pedagoginen yliopisto / Tallinnan yliopisto
● TietoEnator Virossa / Tieto Estonia
● Viron keskuspankki
● Webmedia
● The Association of Estonian Adult Educators (AEAE)
● Tallinna Polütehnikum
● Kolgan kartano
● KGB-museo
● Estonia-teatteri
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Muisteluista poimittua

● Raija: “Tallinnan seminaarin konsepti on mainio, 
siinä lomittuu asia ja hupailu hauskasti.”

● Irmeli opetusta tukevista webpalveluista: “Olin kuin lapsi karkkikaupassa, 
kaikkea teki mieli ja kaikkea piti päästä kokeilemaan!”

● Anne: “Netissä tutustuin Irmeliin, joka toimii aktiivisesti somessa, mutta 
ensimmäisen kerran kohtasimme kasvokkain IT-kouluttajien 
laivaseminaarissa.”

● Tarmo Edukata-hankkeista: “Tästä näkee, että pienikin yhdistys pystyy 
tekemään kokoansa suurempia juttuja. Hankerahoitus oli kymmenkertaisesti 
IT-kouluttajien vuosibudjetin suuruinen. “
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Muisteluissa mainittua

● IT-kouluttajien 10-vuotisseminaari ja -historiikki
● Kokeilukulttuuri
● Tekijänoikeudet
● IT-kouluttajien sivuston linkit tapahtumien aineistoihin ja tallenteisiin
● Vuoden tvt-opettajat
● Koodiaapinen-MOOC
● Tietie-verkosto
● Scrum-pedagogiikka
● Verkostoituminen
● Hetkyn Akva-kerho
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Koodiaapinen

● Tero: "Vuoden 2015 laivaseminaarin 
Koodaus 2016 parin päivän aikana ideoitiin 
Koodiaapinen-MOOC, jonka IT-kouluttajat toteutti talkoilla ensimmäisen 
kerran syksyllä 2015, sitten keväällä ja syksyllä 2016 sekä vielä keväällä 
2017.”

● Tarmo: "Koodiaapinen-MOOCissa 3500 suomalaista opettajaa on saanut 
ensikosketuksen luovaan ohjelmointiin. MOOCia ei olisi syntynyt ilman 
IT-kouluttajien yhdistyksen laivaseminaaria, jossa Koodiaapista ideoitiin ja 
jossa avaintekijät olivat kokoontuneena samaan paikkaan."

● Vuokko: "Oli kiva päästä mukaan IT-kouluttajien Koodiaapiseen opettamaan 
opettajille, miten koodausta voisi luovasti yhdistää omaan opetukseen. 
Koodiaapinen ennakoi vuoden 2016 opetussuunnitelman muutosta.”
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Pandemia (1/3)

● Anne: "Kevään 2020 ensimmäinen koronamerkki oli,
kun Mikkelin kaupunki kielsi ulkomaille lähtemisen juuri sillä viikolla, kun olin 
lähdössä IT-kouluttajien kestävän oppimisen seminaariin Tallinnaan. 
Seuraavan viikon Etäopetuksen näytön paikka -yhteiskirjoitus oli kuitenkin iso 
juttu.”

● Riitta: "Maaliskuussa 2020 olin kollegan kanssa lähdössä IT-kouluttajien 
kestävän oppimisen seminaariin Tallinnaan. Tulimme Helsinkiin hyvissä ajoin 
jo torstaina, kun laivan piti lähteä perjantaiaamuna. Koronapandemia iski ja 
seminaari peruttiin lähtöä edeltävänä iltana. Perjantaina Scandic Grand 
Marinan aamiaisella katselimme ikkunasta, kun laiva lähti Helsingin 
satamasta kohti Tallinnaa. Odotan kuitenkin jo seuraavia seminaareja!"
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Pandemia (2/3)

● Paula: “Maailman terveysjärjestö WHO totesi 
keskiviikkona 11.3.2020 koronaviruksen laajentuneen 
pandemiaksi ja Suomen hallitus piti torstaina 12.3.2020 klo 14.15 
ensimmäisen tiedotustilaisuutensa pandemiasta. Tämän vuoksi yhdistyksen 
perinteinen Tallinnan seminaari 13.–14.3.2020 jouduttiin perumaan viime 
hetkellä ennen matkalle lähtöä.”

● Otto: “Kehittämääni Burman IPY-mallia piti esitellä IT-kouluttajien Tallinnan 
seminaarissa Kestävä oppiminen – kokeilu, mun juttu, ilo 13.–14.3.2020. 
Mutta sitten tuli korona ja seminaari peruttiin lähtöä edeltävänä iltana.”

● Tero: "Keväällä 2020 tuli sitten koronatilanne. IT-kouluttajien aloitteesta 
rakensimme yhdessä parinsadan asiantuntijan kanssa opettajille 
Etäopetuksen näytön paikka -ohjeiston, jonka vein Wikikirjastoon."
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Pandemia (3/3)

● Vuokko: "Kun korona iski ja Suomen oppilaitoksissa 
siirryttiin etäopetukseen, huomasimme, että 
tarvitsemme näitä oppimiamme digijuttuja oikeasti. Meillä oli hyvät valmiudet 
etäopetukseen, ja se toimi – kunnes mukaan tuli oppilashuollollisia ongelmia. 
Kaikilla lapsilla ei ollut korona-aikaan aikuista huolehtimassa aamuherätystä 
oppitunneille osallistumisesta."

● Tarmo: "Nyt parin vuoden pandemia-ajan jälkeen huomaan, että kun ei ole 
fyysisiä kohtaamisia, niin kaipaan samasta aiheesta kiinnostuneiden ihmisten 
keskusteluja, joissa syntyy uusia hassuja ideoita."

● Raija: “Olisi tärkeää, että koronapandemian jälkeen voitaisiin osallistua 
kasvokkaisiin tapaamisiin. Valtakunnan laajuisen verkoston yhtenäisyyden 
kannalta jatkuva etäily ei ole paras mahdollinen vaihtoehto."
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Kiitos!

Kysymyksiä?
Kommentteja?


